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Kopp maas, osapoolte
hea tahe koostööks

Huvitav on lugeda eelmise
koalitsiooni juhtivpoliitikute
seisukohti, nagu ei saaks meie
linnas järgmisel paaril kuul
midagi tõsist teha ega ot-
sustada ja ainuke tegevus saab
olema “vaikne loksumine”. Pa-
raku, kui meie eelkäijad pla-
neerisidki valimiste-eelse aja
rahulikult olesklemiseks, siis
praeguse koalitsiooni lühikese
valitsemisaja jooksul on kin-
nitust saanud asjaolu, et linnas
on väga palju ära teha, mis seni
lihtsalt tegemata.  Ning loomu-
likult on linna ametnikkonnal
linna valitsemise järjepidevuse
kandjana anda poliitikutele
läbitöötamiseks mitmeid linna
arengu seisukohalt olulisi vi-
sioone.

Kui analüüsida lahkunud
koalitsiooni tegemisi, siis pa-
raku pean kõige olulisemaks
probleemiks toimiva ning tule-
vikku vaatava linna arengu-
kava puudumist. Meie linnas on
kehtiv arengukava olemas pa-
raku ainult aastani 2006, mis
kohe-kohe on kätte jõudmas.
Seadus nõuab linnalt arengu-
kava vähemalt kolmeks järgne-
vaks aastaks ning juhul, kui linn
plaanib kohustuste, näiteks
laenu võtmist pikemaks ajaks
kui kolm aastat, arengukava
olemasolu kogu selleks perioo-
diks. Lahkunud koalitsioon ka-
vandas  kümneks aastaks lae-
nu võtmist ning see protsess on
käivitunud.

Linna valitsemine on pidev
protsess. Ühe valitsuskoalit-
siooni asendumine teisega ei ole
katastroof ega too kaasa linna
hukkumist, isegi siis mitte, kui
seda sellena püütakse näidata.
Kõik poliitikud peavad meeles
pidama, et kodanikud on oma
poliitikutega rahul vaid siis, kui
me kõik suudame teha konst-
ruktiivset koostööd, hoolimata
oma erakondlikust kuuluvu-
sest.

AGU RILLO,
abilinnapea,

Isamaaliit

Jõgeva sotsiaalpoliitika on
valdkond, kus lahendamist
vajavatest küsimustest lähe-
mas tulevikus puudust ei tule.

Oluline on tagada linnako-
danike sotsiaalne turvatunne —
igal kodanikul on õigus loota, et
kui ta vajab tuge ning perekond
ei suuda teda aidata, tuleb appi
kohalik omavalitsus.

Julgeksin siinkohal välja
tuua mõned märksõnad: lap-
sed, kel puudub vajalik vanem-
lik hoolitsus, laste väljalan-
gevus põhikoolist, tööpuudus
ning sellega seonduv omanda-
tud toimetulematus.

VIIVE VIIRA,
linnavalitsuse liige

Isamaaliit

On meeldiv seegi, et Jõgeva
linnas asjad liiguvad.

Käib linna jaoks suurima
objekti — maakonna esin-
dusstaadioni ehitustöö. Sellel
on suur tähtsus ka koolide
kehalise kasvatuse tundide
läbiviimisel ja noorte inimeste
üldise huvi tõstmisel nii spor-
timise kui vaba aja sisuka
veetmise vastu. Hädavajalik on
sellele mastaapsele objektile
kiiresti haldusjuht leida.

Koolid valmistuvad uueks
õppeaastaks.

Usun, et leiab lahendust ka
üleskerkinud abiõpetaja kü-
simus.

Ootan huviga kõiki haridust,
kultuuri ja sporti puudutavaid
ettepanekuid.

Vastuvõtud iga kuu esimesel
ja kolmandal esmaspäeval
kella 9.30-10.00 Jõgeva Lin-
navalitsuse saalis. Tel 5645
1516.

TERJE HEIN,
linnavalitsuse liige

Res Publica

FOTOD:ANATOLI MAKAREVITŠ

7. juulil palusid linna-
volikogu esimees Ants
Paju, linnapea Heldur
Lääne ja JÜG direktor
Taisto Liivandi osapoo-
led staadionile, et ühiselt
selgusele jõuda, mida
kavatsetakse ehitada ja
mida ehitatav staadion
endast üldse kujutab.
Kohal olid ehitaja esin-
daja ja projekti järel-
valve, kooli kehalise kas-
vatuse õpetajad, klubi
Noorus 96 esindaja,
linnavalitsuse ja -voli-

kogu liikmed. Staadioni
ehitamise ja haldamise
osas pakkus kehalise
kasvatuse õpetaja ja
treener, võistluste läbi-
viimise kogemustega
Leonhard Soom Türilt
juba teist korda viimase
kuu jooksul oma nõu ja
abi. Tujutõstev oli osa-
poolte valmidus leida
ühiste jõududega ots-
tarbekam variant, et
staadion oleks raken-
duslik ja võimaldaks
koolide sporditundide,

kergejõustiku-, jalgpal-
litreeningute  ja võist-
luste läbiviimist. Samuti
oli positiivne osapoolte
valmidus vältida koos
staadioni ehitusvigu.
Selgus, et kõik pole sel-
leks läbi mõeldud, et saa-
vutada staadioni multi-
funktsionaalsus, st et
staadionil oleks kõik va-
jadused ja võimalused
rahuldatud ilma staadio-
nimuru ja -rada kahjus-
tamata. Kogeti, et hoo-
piski on läbi mõtlemata

Need puud prantsatasid maha kuidagi erinevalt. Saagide vingumine ei kurdistanud kõrvu ja kuulda
oli, et purunes habras mälestus nagu õrn klaas. Iga puu on seotud konkreetse inimesega, tema
mälestustega, tema viibimisega selles ruumis. Ega muidu me ei korda Uku Masingu öeldut, et
inimesem kui inimene on puu. Nüüd neid puid enam pole. Asemel tuleb uus, kas meil valugi on? Loe
veelkord Vello Kepparti kirjutist “Hüvasti, kooliaed” 12.  juuli Vooremaast.

Ülalt vasakult: Olavi Annuk, Priit Hainoja, Leonhard Soom, Heino Puide, Kaido Lehtla, Viktor Nõmm,
Mai Treial, Ants Paju, Heldur Lääne ja Kalle Pint.

staadioni tulevikuvisioon
alates treenerite tööle-
võtmisest ja lõpetades
kergejõustikuaktiivi ku-
jundamisega. Miski ei
toimu järsku ja üleöö.
Staadion on planeeritud
valmis saada 2006. aasta
31. augustiks. Igal kolma-
päeval toimuvad nõupi-
damised staadioni ehitu-
sega seonduvates küsi-
mustes otse objektil.

ANTS PAJU
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JÕGEVA LINNAVOLIKO-
GU erakorraline, 30. istung
toimus 26. mail 2005.

Volikogu 21 liikmest osales
istungil 20 volikogu liiget.

1.    Vaadati läbi volikogu liik-
mete Kalle Piiskoppel´i, Ants
Paju, Jaano Terras´e, Olavi An-
nuk´i, Andres Stein´i ja Toomas
Vahur´i esitatud avaldus
umbusalduse algatamiseks
linnapea Viktor SVJATÕ-
ŠEV´ile. Lepiti kokku, et vo-
likogu istung umbusalduse
menetlemiseks viiakse läbi 02.
juunil 2005. a.

2.   Päevakorrapunkti “AVA-
TUD MIKROFON” juures võt-
sid volikogu liikmed sõna lin-
naelu puudutavates probleem-
setes küsimustes, enamasti
seotud umbusalduse algatami-
sega linnapeale.

JÕGEVA LINNAVOLI-
KOGU 31. istung toimus 02.
juunil 2005.

Volikogu 21 liikmest osales
istungil 20 volikogu liiget.

1. Päevakorrapunkti “Umb-
usalduse avaldamine lin-
napea Viktor SVJATÕ-
ŠEV´ile” menetlemise käigus
toimus umbusalduse avalda-
miseks hääletus. Seadusest
tulenev vajalik häälte arv
umbusalduse läbiviimiseks on
Jõgeva Linnavolikogus 11.
Umbusalduse poolt hääletas 12
volikogu liiget. Otsus umb-
usalduse kinnitamise kohta
võeti vastu 13 poolthäälega.

2. Võeti vastu otsus lin-
napea asendaja määrami-
seks. Linnapea asendajaks
kuni uue linnapea valimiseni
määrati abilinnapea Aare
OLGO.

JÕGEVA LINNAVOLIKO-
GU 32. istung toimus 30. juunil
2005.

Volikogu 21 liikmest osales
istungil 20 volikogu liiget.

1. Päevakorrapunkti “Jõ-
geva linnapea valimine” raa-
mes viidi läbi salajane hää-
letus linnapea valimiseks. Sea-
dusest tulenev minimaalselt
vajalik häälte arv on Jõgeva
Linnavolikogus 11. Fraktsiooni
Rahvaliit poolt linnapea kan-
didaadiks esitatud Heldur Lää-
ne poolt hääletas 12 volikogu

liiget. Seega Jõgeva linna-
peaks alates 07. juulist on
valitud Heldur LÄÄNE.

2. Võeti vastu otsus Jõgeva
Linnavolikogu järgmise
koosseisu liikmete arvu
määramiseks. Volikogu otsuse
kohaselt saab Jõgeva Linna-
volikogus järgmisel neljal aas-
tal olema 19 volikogu liiget.

3. Volikogu otsusega moo-
dustati 16. oktoobril 2005. a toi-
muvatel kohalike omavalitsus-
te valimistel Jõgeva Linnavo-
likogu liikmete valimiseks üks
19-mandaadiline valimis-
ringkond.

4. Volikogu otsusega moo-
dustati 16. oktoobril 2005. a
toimuvate kohalike omavalit-
suste valimisteks 4-liikmeline
Jõgeva linna valimiskomis-
jon. Seadusest tulenevalt on
komisjoni esimeheks linna-
sekretär.

5. Algatati detailplanee-
ringu koostamine Suur tn 37
ja 39 kruntide ning nendega
Puiestee tn ääres piirnevale
alale.

6. Kehtestati detailpla-
neeringud Kingu tn 4, Aasa
tn 21 ja Suur tn 71 kruntidele.

7. Volikogu otsustega peeti
vajalikuks taotleda linna mu-
nitsipaalomandisse Aia tn 6
maa (Jõgeva Kultuurikeskuse
hoone alune ja selle teeninda-
miseks vajalik maa) ja Jaama
tn 3b maa (B. Alveri maja-
muuseumi ja selle teenindami-
seks vajalik maa).

8. Võeti vastu määrus Jõ-
geva linna jäätmevaldajate
registri asutamiseks ja mää-
rus, millega kinnitati Jõgeva
linna jäätmevaldajate regist-
ri pidamise põhimäärus.

9. Volikogu ei pidanud veel
vajalikuks osaleda Jõgeva lin-
nal liikmena mittetulundus-
ühingus Eesti Tervislike Lin-
nade Võrgustik. Küsimuse
juurde tullakse tagasi mõnel
järgneval volikogu istungil.

10. Võeti vastu otsus projekti
“Muuseum-külastuskeskuse
rajamine Jõgeva linnas”
omafinantseeringu katmi-
seks. Nimetatud projektitaot-
luse maksumusega 2,5 mlj kr
positiivse rahastamisotsuse
korral (projekt käsitleb B. Alveri
majamuuseumi rajamist)

saab linna omafinantseering
olema 580 000 krooni.

11. Võeti vastu otsus Jõgeva
linna arengukava aastateks
2004-2006 muutmise menet-
lemise kohta. Otsuse kohaselt
avalikustatakse muutmise eel-
nõu linna veebilehel http://
www.jogevalv.ee 07.-31. juulil
2005. a. Parandusettepanekute
esitamise tähtajaks on 05.
august 2005. a. Parandusette-
panekute avalik arutelu on
kavandatud 17. augustil 2005.
a kell 15.00.

12. Kinnitati Jõgeva linna
2004. aasta majandusaasta
aruanne.

13.  Jõgeva linna ametiasu-
tuste teenistujate 4% palga-
määrade inflatsioonitõusu kat-
teks suurendamise ja linnavalit-
suse liikmete hüvituste muut-
mise eelnõud ei leidnud voliko-
gu enamuse toetust.

14. Võeti teadmiseks voliko-
gu esimehe Raul KULL´i
avaldus, milles ta teatas, et
palub ennast isikliku avalduse
alusel vabastada Jõgeva Lin-
navolikogu esimehe kohustus-
test alates 01. juulist 2005. a.

15. Päevakorrapunkti “Mit-
mesugust, informatsioonid”
juures kuulati ära linnavalit-
suse vastus kod. Miralda Ivan´i
esitatud vaideavalduse kohta.
Volikogu nõustus ja võttis vas-
tuse teadmiseks. Vastus on ni-
metatud kodanikule linnavalit-
suse poolt esitatud.

JÕGEVA LINNAVOLIKO-
GU 33.  istung toimus 07.
juulil 2005.

Volikogu 21 liikmest osales is-
tungil 13 volikogu liiget.

1. Tulenevalt eelmisel istun-
gil volikogu esimehe Raul
KULL´i poolt esitatud avaldu-
sest, milles ta palus ennast vo-
likogu esimehe kohustustest
vabastada, oli volikogu päeva-
korras päevakorrapunkt “Jõ-
geva Linnavolikogu esimehe
valimine”. Viidi läbi salajane
hääletus volikogu esimehe
valimiseks. Seadusest tulenev
minimaalselt vajalik häälte arv
on 11. Volikogu esimehe kan-
didaadiks fraktsiooni Isamaa-
liit esitatud Ants Paju poolt
hääletas 12 volikogu liiget. See-
ga on Jõgeva Linnavolikogu

Ülevaade Jõgeva Linnavolikogu mai-,
juuni- ja juulikuu istungitest

Jõgevahe Pere tantsurühmal
on hea tava kinkida sõpradele-
tuttavatele südamekujukes-
tega alus, millel põleb küünal.
Kinkimisel nad tavaliselt ei ütle,
et hoia tuld. Habras, värelev
küünlaleek soojendab meeldi-
valt ja seob andja ja saaja. Sa-
mas võib see habras ja värelev
leek iga hetk kustuda, kui
sellega ettevaatamatult ringi
käia. Sama on koalitsioonileppe
allkirjastamisega. Selles do-
kumendis mitte ainult ei kir-
jutata lahti see, kuidas koa-
litsioonipartnerite vahel võimu
teostamiseks kohad jaotatakse,
vaid luuakse usalduskrediit
poliitilistele otsustajatele. Seda
viimast tuleb sama hoolega
hoida — nagu kingitud tulukest.

Kas Viktor Svjatõšev ei olnud
linnapeana piisavalt ette-
vaatlik, ettenägelik, läbimõtlev
— küllap järeldusteni jõuab
mees iseendas  sügava ana-
lüüsi tulemusena. Igatahes 32
kuu möödudes tuluke kustus.
Usaldus oli ammendatud.
Oleks võinud vabalt olla neli
kuud kustunud tulukesega?
Aga võib-olla oleks võinud kohe
kinkida kustunud küünla... siis
ei kanna jälle kujund. Kas pole
nii? Võim on inimest kõige
julmemalt kontrolliv. Isepäisus
ei vii selles mudelis kaugele ega
kesta kaua. Koalitsioonipart-
neritega nõu pidamata, nende
seisukohtadega arvestamata
tekib selle leppega määratletud
ruumis varem või hiljem tuule-
tõmbus.

Hääletusmasinaks muu-
detud volikogu võib töötada
teatud aja laitmatult, kuid ta
hakkab tõrkuma. Laitmatult
töötav hääletusamasin ahvat-
leb üha tihemini tõstma voli-
kogu päevakorda nõndanime-
tatud kiireloomulisi küsimusi,
kus otsustamine on äkiline ja
läbi arutamata. Põhjendustest,
alternatiividest, otstarbekusest
ma ei räägigi. Mõiste vastutus-
kohustus sünnib koos koalit-
sioonileppega ja see sunnib iga
päev eesmärgikindlalt töötama.
Uue koalitsiooni partnerid on
neis põhimõtetes kokku lep-
pinud ja ei korda eelpool nime-
tatud vigu. Jõgeva linna elani-
kud ja külalised ei pea selle-
pärast meis pettuma. Kaunist
ja töökat suve.

Lugupidamisega
ANTS PAJU,

Jõgeva Linnavolikogu
esimees

esimeheks alates 07. juulist
valitud Ants PAJU.

2. Volikogu otsusega kin-
nitati uue linnavalitsuse liik-
mete arvuks 5 liiget, linnapea
ja abilinnapea (töötavad pal-
galistel ametikohtadel) ning 3
liiget (ei tööta põhikohaga lin-
navalitsuses). Salajasel hääle-
tusel kinnitati linnavalitsuse
koosseisu lisaks eelmisel is-
tungil valitud linnapea Heldur
LÄÄNE´le (Rahvaliit), abilin-
napea Agu RILLO (Isamaa-
liit), liikmetena Viive VIIRA
(Isamaaliit), Terje HEIN (Res
Publica) ja Maido MÄGI
(Rahvaliit).

3. Volikogu otsusega lõpetati
ennetähtaegselt endiste linna-
valitsuse liikmete Aare OLGO,
Kalmer LAIN´i, Luule PAL-
MISTE ja Kristiina KASK´i
volitused linnavalitsuse liik-
metena ja vabastati abilinna-
pea Aare OLGO abilinnapea
ametikohalt.

4. Volikogu liikmete Kalle
Piiskoppel, Ants Paju, Toomas
Vahur, Olavi Annuk, Andres
Stein ja Kaido Lehtla poolt
esitatud avalduse põhjal viidi
läbi umbusaldushääletus voli-
kogu arengu- ja majandus-
komisjoni esimehele Ants
PRII´le. Umbusalduse poolt
hääletas 12 volikogu liiget. Tu-
lenevalt hääletustulemustest
vabastati Ants PRII arengu- ja
majanduskomisjoni esimehe
kohustustest.

5. Volikogule oli esitanud
avalduse volikogu revisjoniko-
misjoni esimees Andres
STEIN, milles ta palus ennast
vabastada revisjonikomisjoni
esimehe kohustustest. Sala-
jasel hääletusel valiti uueks
revisjonikomisjoni esime-
heks senine komisjoni liige
Olavi ANNUK. Samuti salaja-
sel hääletusel valiti arengu- ja
majanduskomisjoni esime-
heks Andres STEIN ja ase-
esimeheks Tiit SAARVA. Se-
nine komisjoni aseesimees Ivo
KÜTT, kes oli volikogus asen-
dusliikmena, on seoses endise
linnapea Viktor SVJATÕŠEV´i
naasmisega volikogu liikmeks
volikogust lahkunud.

JAAN JÄRV,
Jõgeva Linnavolikogu

kantseleijuhataja

Tänavust suvekuuma said
Jõgevahe Pere naistantsu-
rühm, memmede tantsurühm,
meessolistid ja rahvusliku
muusika ansambel Tempora
Mores tõeliselt nautida Võru 11.
folkloorifestivalil ja sellele
eelnenud proovide päevil. Jõ-
gevahe Pere kunstiline juht Airi
Rütter kõneles Võrust saabu-
des linnalehele: “Jõgevahe
Perele olid nii Võru folkloo-
rifestival kui ka sellele eelnenud
Tartus toimunud Eesti-Soome
ühistantsupidu “Suveöö tant-
sud” tõeliseks küpsuse proo-
viks. Sõel Tartus esinemiseks oli
väga tihe. Žürii ette kutsuti eel-

miste aastate tulemuste põhjal
ja hinnati viie tantsu esitust.
Kokku valiti esinema Eesti
poolelt kaheksa naisrahvatant-
surühma. Mis saab veel ilme-
kamalt meie tantsijate küpsust
ja meisterlikkust iseloomustada
kui see fakt. Soome-Eesti tant-
supeod koguvad pikkamisi tra-
ditsioone ja otsivad kõige atrak-
tiivsemat mudelit. Samas on
see ka maailmale üsna ühene
ja selge sõnum, et hõimurah-
vad kahel pool Läänemerd on
tantsu- ja vabaduselembesed.
Järgmine kokkusaamine
soomlastega on juba kahe aas-
ta pärast Poris. Kas siis ainult

lauldakse või tantsitakse ka,
selgub üsna pea. Võrus oli vä-
liskollektiive üheksast riigist. Ja
selle laia spektri taustal hiilgas
meie meessolist Aivar Aitsar
Tartu Ülikooli rahvatantsuan-
samblist, kes ulatas meile abis-
tava käe. Samuti oli äärmiselt
tubli väike Rivo Järvet. See alles
esimese klassi lõpetanud tant-
suklubi Stiil tantsija tegi läbi
oma debüüdi rahvatantsus ja
oli kogu aeg foto- ja kaamera-
meeste tähelepanu keskmes.
Ega tantsumemmede tee Võr-
ru olnud lihtsam kui teistel, aga
läbi nad lõid. Koos detsemb-
rikuus teeniti pääse Võrru ja ka

hinnang, et esitati mitmepal-
geline, terviklik, muusikaliselt
hoogne kava. Võru folkloori-
festival teeb tsipake kadedaks.
Mõtlen ikka, kas Jõgevamaal ei
võiks midagi taolist toimuda?
Kas meie loodus ja maastik on
vaesemad? Kas meil pole tra-
ditsioone, tantsijaid, kultuuri-
rahvast? Aga puudu jääb sel-
lest, mis Võru maakonnas tõr-
geteta töötab — omavalitsuste
üksmeel selliste ürituste läbi-
viimisel. See suur rahvusvahe-
line ettevõtmine on täielikult
omavalitsuste korraldada.

ANTS PAJU,
volikogu esimees

Jõgevahe Pere tantsurühma edu
Tartus ja Võrus

Jõgeva linnapeana  tervitan
teid. Loodan, et kaunid ja kuu-
mad suvepäevad pole teid liig-
selt rammestanud, vaid kosu-
tanud ja jõudu andnud, vajame
ju kõik suvist energiat ka läbi
pika talve.

Minu jaoks on möödunud
nädal töine olnud. Mitte et
omavalitsussüsteem Jõgeva
linnas keeruline oleks, vaid
Jõgeva eripäraga tutvumine
nõuab pingutust. Olles “veen-
dunud” omavalitsustöötaja,
olen alati huvitatud olnud,
kuidas ühe või teise omavalit-
suse, kogukonna inimesed oma
probleeme lahendavad. Selle
kaudu saab hinnata piirkonna
elujõudu, teotahet, elamisväär-
tust, koostööd. Palju on küsitud,
millal tulevad muudatused,
millised need on. Ühekorraga
ei oskagi vastata, aga küsimis-
test aimub, et muutused on
oodatud.

Jõgeva on maakonnalinn,
kõige suurem, tähtsam. Paljud
eelistused saavad alguse just
siit. Nii ainelised kui ideelised.
Samas on linn ise võtnud väga
palju kohustusi. Tõestades
ilmselget, võttes kanda koor-
maid, mida võib-olla poleks
vajagi või siis kusagil tulevikus.
Laenukoorem on suur. Nn.
odavat euroraha kasutatakse
vähe, ehitatakse ise, ka-
sutatakse palju “lobby-toe-
tust”, pannes end ise ühest või
teisest seltskonnast sõltuvusse.
Koostöö naabritega nõuab nii
nendega arvestamist kui ka
koos tegutsemist. Ja asjade
alus — Jõgeva linna aren-
gukava, läbi arutatud linna-
kodanikega, naabritega, riigi-
asutustega, pikaks perioodiks
vastu võetud ja samm-sam-
mult täidetav, et tulemus oleks
selge ja kõigile arusaadav.
Linnakodanik on asjade alus
selles linnas ja saab kogu hüve,
aga  maksuraha arvelt maks-
takse ka kõik ettenägematused.
Sellepärast muretsen ma as-
jaajamise süsteemse korralda-
mise pärast, annan kogu oma
kogemuse ja ootan tagasisidet.
Omavalitsusasjade ajamine
nõuab lihtsat talupojatarkust,
läbipaistvust ja lihtsust. Seda
suudame me kõik ja koos.

HELDUR LÄÄNE,
Jõgeva linnapea

Austatud
kaaslinlane

Hea lugeja
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• Jõgeva linna staadioni I
ehitusetapis (16,8 milj kr)
peame silmas teostatavate töö-
de otstarbekust, et staadion
edaspidi funktsionaalselt hästi
toimiks. Peame vajalikuks
järgmisteks ehitusetappideks
teostada planeeringud ja
eskiislahendused juba praegu,
et tagada staadionile parima
lahenduse leidmine.  Kujunda-
da rajatav staadion maakonna
keskseks spordirajatiseks nii
kergejõustiku kui ka jalgpalli
harrastajatele. Lisaks peaks
seal olema ideaalne koht keha-
lise kasvatuse tundide ja tree-
ningute läbiviimiseks.

• Peame vajalikuks määrat-
leda ehitatava staadioni all-
struktuurid ja püstitada selle
rakenduseesmärgid. Valida
staadioni teenindamiseks vaja-
likud ruumid (Aia 34, uus maja,
lasketiir jne) ja vormistada
tehtud valik  juriidiliselt.

• Taastame tõhusa koostöö
Jõgeva valla ja teiste meie
maakonna omavalitsustega,
Jõgeva maavalitsusega, Tartu
linnaga, ettevõtjate ja teiste
partneritega.

• Muudame volikogu ja lin-
navalitsuse töö tulemusliku-
maks, võttes kontrolli alla vastu
võetud otsuste täitmise.

• Peame Jõgeva linna aren-
damisel oluliseks turvalisust ja
atraktiivsust linnaelanikele
ning investoritele

• Tõstame taas ausse koos-
töö linnarahvaga. Organisee-
rime lastele ja noortele suveks
rohkem mõtestatud tegevust.
Asutame oma linna nõukoja.

Jaanirahu koalitsiooni tekke
tingis asjaolu, et linnapea oli
kaotanud usalduse. Uus koa-
litsioon tekkis selleks, et ära
hoida mistahes koosseisuga
linnavolikogu ja -valitsuse
tupikseisu pärast sügisesi va-
limisi seoses linna finantsko-
hustustega. Saan aru, et staa-
dioni ehitus on Jõgeva-suu-
rusele linnale väga suur ehitus,

Viimase eelarve menetlemise
ajal olid kindlad märgid, et
koalitsioon  volikogus enam ei
toimi ja linnas on tekkimas
võimuvaakum.

Iga kaotatud päev sellises
olukorras lööb väga valusalt
tagasi. Nüüd on juba näha, et
staadioni rajamisse ei ole üldse
kaasatud naaberomavalitsusi,
kuigi et kogu aeg rõhutati, et
ehitatakse maakonna esin-
dusstaadion.

ANDRES STEIN,
Ühendus

Vabariigi Eest – Res Publica

Loodan, et uus linnavalitsus
suudab tulla linnakodanikule
lähemale ja teda ka rohkem
informeerida. Linnakodanik
peab teadma kõigist tähtsatest
otsustest ja nende otsuste
mõjust linnale. Peab teadma ka
näiteks seda, et staadioni ehi-
tamiseks oleme võtnud suure
laenu.

Seega on linnal järgneval
neljal aastal vähe võimalusi
teisi väga tähtsaid objekte läbi
investeeringute edasi aren-
dada. Tuleb tasuda ainult lae-
nu. Kahtluse all on isegi Brüs-
seli raha tulek linna, sest me ei
suuda täita omafinantseeri-
mise kohustust.

Muidugi loodame, et järg-
nevatel aastatel siiski riigi-
eelarvest staadioni jaoks raha
eraldatakse ja linna areng saab
jätkuda.

Uue tekkinud koalitsiooni
eesmärgiks on koostöö, nii
linnas kui ka väljaspool seda.
Tahame kuulata kõigi tarkade
inimeste mõtteid, selliseid
inimesi on meil aga palju.
Tahame teha koostööd kõigiga,
kes ise on selleks valmis.
Sellepärast ei ole me volikogus
tähtsatel ametipostidel töö-
tavate inimeste väljavaheta-
misega kiirustanud.

Kohaliku võimu suurim ka-
pital on usaldus. Arvan, et uus
linnavalitsus suudab seda
koguda. Usaldus põhineb in-
formeeritusel ja tegevuse lä-
bipaistvusel. Omavalitsus eri-
neb oluliselt isevalitsemisest
see eeldab teistsugust tööstiili.

TOOMAS VAHUR,
Eestimaa Rahvaliidu

fraktsiooni esimees

Meil kõigil on õigus õnnele ja
turvalisele elukeskkonnale. Mil-
line peaks olema parim valik teel
sellisesse tulevikku? Arvesta-
gem, et see valik peab sobima
mitte ainult täna, vaid ka kau-
gemas perspektiivis, võimalda-
ma säästa linnaelaniku raha-
kotti ja samal ajal saavutada
enamat. Arutelud, ideede kon-
kursid, naaberomavalitsuste
koostöö ja ettepanekud parima
valiku nimel — kahtlemata.
Jõgevamaa on tervik, Eesti on
tervik ning parima lahenduse

annab koostöö, avatus ja dialoog. Tapa-Tartu raudtee jagab Jõgeva
linna kaheks. Raudtee ületamine on olnud Jõgeval probleemne ja
valulik aastakümneid. On isegi neid, kelle elu on siin rongi alt
läbipugemise tõttu kustunud. Raudteejaam ja bussijaam paik-
nevad üks ühel, teine teisel pool raudteed.

Kui küsida, kas toetate Jõgeval üle raudtee ohutu saamise või-
maluse leidmist, on kõigi vastus kindel “jah”!  Vastavalt eelmise
linnavalitsuse antud projekteerimisülesandele peab uus kahe-
tasandiline raudteeületuskoht tagama jalakäijate ohutu raud-
teeületuse — jalakäijate sild, jalakäijate tunnel, jalakäijate ülekäiku
võimaldav autotunnel. “Tunneli ja selle kaldteede rajamisel tuleb
leida kompromiss eemaldatavate puude ja muu haljastuse osas.
Tunneliavade ja kaldteede äärsed nõlvad haljastatakse (muru-
külv). Tunnelit läbivad teed asfalteeritakse. Rajatakse uusi kõnni-
teid. Raudteeületuskoht ei pea olema vahetult raudteejaamas,
vaid valdavale osale raudteeületajatele-liiklejatele sobivas kohas. 

Raudteeületajate kontsentreerimine raudteejaama peab olema
põhjendatud. Linnasisese kahetasandilise jalakäijate ja auto-
transpordi raudteeületuse korraldamine loob eelduse  linna ida-
lääne suunalise läbiva liiklusarteri loomiseks,” loeme ülesandest.
Aga kui suurtest rahadest on jutt, kes on finantseerija, sellele täna
selget vastust ei ole. Jõgeva linna laenukoormus seoses staadioni
ehitamiseks võetud laenuga ei võimalda suurt midagi juurde võtta
päris mitmel aastal.

Võib-olla oleks parim lahendus viia kaubarongide peatus linnast
välja, Painküla tehnopargi alale? Manööverdavad rongid ei peatu
siis enam raudteejaama piires. Mis peamine — nii me säästame
linnale rohkem kroone, suudame elanikule pakkuda senisest suu-
remat turvalisust.

Arutlegem valikute üle!   Uus võimukoalitsioon korraldab  lähiajal
Rahvaliidu eestvedamisel avaliku arutelu.

Staadioni ehituse idee tuli spordimeestelt. Linna arengukava
rõhuasetus ja selge ülesanne olla piirkondlik spordikeskus ja
sporditraditsioonide kandja tõi kaasa mõtte rajada Jõgevale täis-
mõõtmetega esindusstaadion. Mõte leidis toetust kultuuriminist-
rilt  (käskkiri 2003. aasta 17. märtsist). Ka kultuuriministeeriumi
toonaste plaanide järgne kirjavahetus oli paljutõotav: riigi poolt
lubatud toetussumma 10 miljonit krooni nelja aasta jooksul. Sel-
lisest arvestusest lähtus linnavolikogu, kui tegi oma otsuseid. Loo-
mulikult on mõistlik Jõgeva linna staadion kiiresti valmis ehitada.
“Jõgeva kolme kooli vahelisele alale täismõõtmetega staadioni
rajamine läheb maksma ligikaudu 10 miljonit krooni. Tänavu ra-
hastab riik staadioni ehitust miljoni krooniga, Jõgeva linna osalus
on 200 000 krooni. Lisaks eraldas riik tänavu staadionile väli-
korvpalliväljaku rajamiseks 200 000 krooni,” kirjutab “Vooremaa”
09.03.2004. Ometi opereeritakse nüüd hoopis teistsuguste sum-
madega. Nimelt võttis Jõgeva linna staadioni ehitustöö enda kanda
Skanska EMV, kelle pakkumine ulatub üle16 miljoni  krooni. Sellest,
arvestades eelnevaid lubadusi, katab riik nelja aasta jooksul 10
miljonit, ca 2,5 miljonit krooni aastas. Kas kõik antud lubadused
peavad? Viimastel päevadel on jõudnud linnavalitsusse signaal,
kus keskerakondlasest kultuuriministri juhitava kabineti arvates
võiks sel aastal Jõgeva staadioni ehituse raha poole miljoni krooni
võrra vähendada. Nii toimetades satub ohtu riigiasutuse poolt
linnale antud lubadus. Jõgeva linn rahastab staadioni ehitust
viiendikuga selle maksumusest. Täismõõtmetega esindusstaa-
dioni valmimise lõpptähtaeg on 2006. aasta august. Kui staadion
saab valmis, kas kõik laheneb? Mida kujutab endast toimiv staa-
dion – kahtlemata vajab ka infrastruktuuri. Viimase maksumus
pole täna täpselt teada, üle 10 miljoni krooni nõuab see kindlasti.
Palju kannatab linna rahakott? On ju teada tõsiasi, et kui on endal
midagi panustada omafinantseeringu näol, on lihtsam saada raha
ka mujalt. Aga siiani ei ole kahjuks kasutatud staadioni rajamiseks
ära ühegi fondiraha võimalust. Samuti ei ole kaasfinantseerimise
küsimuses peetud nõu ei teiste omavalitsuste ega Olümpiako-
miteega, kuigi Jõgeva linna staadion on ju piirkonna spordielu ge-
neraator.

Võtta laenu on kerge, kuid pangalaen ei ole ju lahendus, vaid
lõiv muude toimetuste arvelt. Jõgeva vajab originaalsust ja atrak-
tiivsust. Jõgeva vajab koostööd.

MAI TREIAL,
linnavolikogu liige,
Eestimaa Rahvaliit

Isamaaliidu (IL),  Eestimaa
Rahvaliidu (ERL) ja Ühenduse
Vabariigi Eest – Res Publica
(RP)Jaanirahu  koalitsioonilepe
Jõgeva linna juhtimiseks

KOHTADE JAOTUS
Volikogu esimees –  IL
Linnapea – ERL
Abilinnapea – IL
Linnavalitsuse liige – ERL
Linnavalitsuse liige – IL
Linnavalitsuse liige – RP
Volikogu aseesimees – ERL
Rahanduskomisjoni esimees
– ERL
Rahanduskomisjoni aseesi-
mees – IL
Sotsiaal- ja tervishoiukomis-
joni esimees  – ERL
Aseesimees  – IL
Haridus- ja kultuurikomisjoni
esimees – IL
Aseesimees – ERL
Arengu- ja majanduskomisjoni
esimees – RP
Aseesimees – IL
Revisjonikomisjoni esimees –
ERL
Aseesimees – IL

Isamaaliidu,
Eestimaa Rahvaliidu,
Ühenduse Vabariigi Eest – Res
Publica nimel:
Kalle Piiskoppel
Mai Treial
Andres Stein
Ants Paju
Maido Mägi
Terje Hein
Taisto Liivandi
Toomas Vahur
Jaano Terras
Marko Saksing
Jaan Kabin
Kaido Lehtla
Tiit Saarva
Ene Vaiknemets
Viive Viira
Heldur Lääne
Agu Rillo

Minul jääb uues valitsuses
järjepidevuse kandja roll. Ütlen
seda naljatades. Tegelikult
tahan jõudumööda kavandatu
ellu rakendada, põhiliselt
puudutab see teede mustkatte
alla viimist ja Piiri pargi
edasiarendamist. Tunnen alati
pisut kadedust, teades, kui
kaugele on õnnestunud Ants
Pajul enam kui 30 aasta jooksul
arendada Sõpruse park Põlt-
samaal. Pean tunnistama, et
me ei tulnud selle peale, et
seoses Piibe maantee rekonst-
rueerimisega tuuakse Sii-
mustisse asfaltbituumeni
tehas. Kui me oleksime sellest
lähtuvalt oma plaane kavan-
danud, oleks tänu sellele, et
vedada on kuus korda lühem
maa kui Tartust, saanud
kasvõi linna peaarteri odava-
malt korda teha.

MAIDO MÄGI,
Linnavalitsuse liige

Arengu- ja majanduskomis-
jon on volikogu üks olulisemaid
komisjone. Olen lühikese ajaga
jõudnud veendumusele, et seda
komisjoni pole juhitud kava-
kindlalt selles suunas, et ku-
jundada linnas ettevõtjasõb-
ralik keskkond. Võtame näiteks
linna turu. Praegu antakse see
objekt hallata ainult aastaks.
Kui me tahame, et ettevõtja
finantseeriks ja arendaks tur-
gu, peab tal olema vähemalt
viie aasta plaan ja kindlust.

Olen arusaamisel, et linnas
lonkab kahte jalga kinnis-
varaarendus. Kavatsen komis-
jonis need küsimused lähemal
ajal tõstatada.

ANDRES STEIN,
Arengu- ja

majanduskomisjoni esimees

meil on nüüd 10 aastat võla-
kohustusi, samal ajal on aren-
gukava 2006. aastaks. Praegu
kinnitatud staadioni maksu-
mus 16,8 miljonit ei anna meile
veel toimivat staadioni, annab
ainul ovaali. Palju kulub veel
vahendeid, et valmis saab staa-
dion, millest unistatakse? Sa-
mas, lõpliku otsuseni avaldada
umbusaldust linnapeale viisid
tema poolt tekitud valed, mida
ta tiražeeris BNSi uudistena,
rääkimata demagoogitse-
mistest volikogu istungitel ja
vastamata jätmistest nii meie
kui ka partnerite järelpärimis-
tele ja ettepanekutele. Kui
põhjused ühise nimetaja alla
viia, siis on see mõtlemise mas-
taapsuse puudumine.

KALLE PIISKOPPEL,
Isamaaliidu  fraktsiooni

esimees

Jõgeva vajab originaalsust,
atraktiivsust ja koostööd

Jõgeval
30.06.2005.a
Lähtudes Jõgeva linna elanike huvidest ning pidades

esmatähtsaks linna arengut, tuginedes järjepidevusele,
millele on alus pandud arengukava ja eelarvega ning
kõrvaldades põhjused, mis viisid võimuvaakumini,
sõlmisid IL, ERL  ja RP  koalitsioonileppe, milles peetakse
esmaseks:



                  Nr 5 (44) 21. juuni 2005LINNA LEHT4

Kolmapäeval, 13. juulil lan-
ges Säreveres laagrilipp justkui
vastu tahtmist. Neljas Sylves-
teri noorte võrkpallilaager näi-
tas ilmekalt, et 156 poissi ja
tüdrukut on esindus-Sylvesteri
tõsine tagala. Neli aastat seob
tihe eesmärgistatud koostöö
Sylvesteri võrkpallijuhte ja Jõ-
geva linna. Sellel suurel gru-
pifotol  noortest on pea  pooled
Jõgevamaalt ja rohkem kui
neljandik Jõgeva linnast. Selle
ajaga on õnnestunud  B- ja C-
klassis tõusta Eesti meistri-
võistlustel vastavalt 7. ja 8. ko-
hale. See on olnud kiire areng,
kui arvestada, et enne seda ei
olnud Jõgeva linna võrkpalli-
maastikul üldse märgitud.
Laagri juht, laagritreenerite
juhendaja Laimons Raudsepp
on ka Jõgeva linna projekti tõ-
siselt vedanud, sellepärast

Jõgeva noored Säreveres

olime ka Toomas Klaarmaniga
lipu langetamisel. Sylvesteri
meeskond on 10. augustil Jõge-
va linnas. Pedja jõe kaldal pee-
takse demonstratsioonesine-
mine, samas mängivad ka
need noored, kes laagris olid.
Samas kirjutavad linnajuhid ja
Sylvesteri klubi juhtkond alla
koostöömemorandumile. Võrk-

pallil on Jõgeval arenguks
ruumi. Sylvesteri klubi on aga
üles näidanud imelist järjepi-
devust. Loova koostöö algtin-
gimuseks on lugupidav suh-
tumine partnerisse. Sylvesteri
võrkpalliklubi on välja töötanud
pika võrkpalli kandepinda
laiendava programmi. Nende
jõupingutuste tulemusena on

paljudes paikades maal taas
võrkpalli mängima hakatud.
Kiidusõnu lausuti Jõgevamaa
noormeeste Andres Kanguri ja
Mikk Lõhmuse kohta. Nende
areng annab lootust, et neist
tulevad tõsised võrkpalli-
treenerid.

Laagri oodatum hetk on alati
olnud kohtumine Sylvesteri põ-

himängijatega jalgpallis, see-
kord jäi tulemuseks 3:1 põhi-
mängijate kasuks. Esimesest
oktoobrist käivitub uus võrk-
pallihooaeg, mis toob kaasa
muudatusi alates Balti liiga
käivitamisest, kus mängivad
12 paremat meeskonda Lätist
ja Eestist ja lõpetades paljude
muude üritustega. Ka spor-
dihoones Virtus on plaanis
korraldada mitmed mängud.
Ootame põnevusega neid hetki
ja sedagi, milline näeb spor-
dihoone suur saal pärast re-
monti välja. Tule 10. augustil
Pedja jõe äärde tõelist võrkpalli
vaatama. Jõgevahe Pere tant-
sijad loitsivad lõpetuseks esin-
dusmeeskonna Balti liiga män-
gudele.

ANTS PAJU

See Jõgeva Avatud Noor-
tekeskuse läbiviidav suve-
laager on kolme aasta jooksul
tugevasti populaarsust ko-
gunud. Paremat kui Kuremaa
järveäär on laagri läbiviimiseks
raske leida. Seltskond, kus
noori kaheksast kuni kahek-
sateistkümne aastani, ei ole
eelnevates laagrites igavlenud,
ei tee seda ka sellel aastal.
Puhkus ja rannamõnud lihtsalt
ei võimalda seda.

Sille Raidvere, Jõgeva Ava-
tud Noortekeskuse tegevjuht,
millega tänavu üllatate laagrist
osavõtjaid?

“Kõiki saladusi ei saa välja
rääkida. Nendest saavad
osavõtjad teada kohapeal.
Kuna mängujuht on tänavu
Krista Püvi, siis uut ja huvitavat
on oodata palju, alates ve-
sijalgrattast, lõpetades metsa-
mänguga Kuremaa tervise-
radadel. Samuti on plaanis
rannadisko.

Küllap hoiavad laagrist
osavõtjad ja Avatud Noor-
tekeskuse väsimatu tegevjuht
Sille Raidvere pöidlaid, et
linnavalitsus teeks oma otsuse
endise Pargi poe ruumide
suhtes. Seal oleks noortel
mõnusam tegutseda kui Aia
tänava koolimajas. Kol-
meaastaseks saav Noorte-
keskus on oma taotluste ja
tegemistega tõestanud oma
vajalikkust ja võimet aega
iseseisvalt meelepärase te-
gevusega sisustada.

Igatahes esmaspäeval, 18.
juulil toimunud linnapea,
linnavalitsuse liikmete, volikogu
esimehe ja volikogu liikmete
ringkäigul koolidesse peatuti ja
arutati tõsiselt eelpool nime-
tatud ruumide eraldamise
võimalust noortele. Linnaleht
on veendunud et otsus lan-
getatakse enne uusi valimisi.

Järgmine linnaleht ilmub
16. augustil, lehest saab lugeda:

• Mida läheb linna bussijaama valmi-
miseks veel peale hea tahte vaja

• Ehitatav staadion — kauaks murelaps
• Järgmise aasta arengukava täiendused

septembrikuu volikogus teisel lugemisel
• Ülevaade volikogu otsustest, mille täitmi-

ne on viibinud. Miks?
Ülevaade 28.  juuli linnavolikogu ja -valit-

suse istungi materjalidest

Kui 2001. aastal Tallinnast
Hea Linna Vaim Jõgevale
toodi, siis ikka selleks, et ta
meile igal kohtumisel mõista
annaks: mis siis, et me ei ela
Tallinnas. Meil on siingi väga
hea. Ei osanud keegi arvata, et
kui Tallinn kuulutab välja
parima suveniiri konkursi,
tuuakse esikoht Jõgevale. Nii et
liiklus Tallinna ja Jõgeva vahel
on kahesuunaline.

Õnnitleme Evgeniya Auna
Tulirebase Gildist, kes esikoha
toonud suveniiri, keskaegses
stiilis nahkköites Raeraamatu
valmistas. Küllap see on kindel
märk, et abielupaar Alain ja
Evgeniya Aun on oma ettevõtte
käivitanud ja väljatöötatud
toodetel on kõrge tase!

Linnaleht

Viimastel päevadel on Jo-
hannes Haav nagu Figaro –
kord siin, kord seal. Kord
fotoaparaadiga, kord akor-
dioniga, tavaliselt ikka mõle-
maga koos.

Eelmise nädala algul oli ta
Soomes Jõgeva sõpruslinnas
Keuruus. Aitas üles seada
fotonäitust ideest teostuseni;
mängis näituse avamisel
kauneid viise ja jõudis veel
pildistada ka.  Nädala lõpus
aga jõudis oma poolesajast
imelisest fotost koosneva näi-
tuse üles seada. Kahjuks ei õn-
nestunud näituse avamisel Jo-
hannest õnnitleda, sest sellel
ajal mängis ta Põltsamaal Roo-
sidepeol taas akordioni. Kõige
selle juures jätkub Johannesel
veel jõudu ja aega nalja visata
ja muheleda. Kohtumised ja
reisid muheda mehega on
kerged ja meeldejäävad.

Linnaleht

Näituse “Ideest teostuseni”
avamisel olid koostööläbi-
rääkimised Keuruu volikogu
esimehe Kyösti Veamaskoski ja
kohaliku Lions-klubi presidendi
Veiko Sandaloga. LC  Jõgeva
klubi president Jaan Järv ah-
vatles Keuruu klubi liikmeid

koostööle Siimusti lastekodu
laste elu huvitavamaks tege-
misel. Keuruu ja Jõgeva
sõprussuhete väsimatu hoidja
ja arendaja Olli Haapaneni
aktiivsel osavõtul näitus Jõge-
va sõpruslinna Keuruusse jõu-
diski.

Näitusega KeuruusJohannes
nagu Figaro
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Homme algab
Näki ja Neptuni
suvelaager

Evgeniya
Tulirebase
Gildist!

TEADAANDED
Jõgeva linnas koolide kinnistute ja nendega piirneva ala
detailplaneeringu avalik väljapanek toimus Jõgeva lin-
nakantseleis (Suur tn 5 II korrus) ja Jõgeva Linnaraa-
matukogu lugemissaalis (Lai tn 4) 24. maist kuni 7. juunini
2005. Väljapaneku käigus esitati üks kirjalik pretensioon,
mis ei puudutanud detailplaneeringu küsimusi ning millele
vastati tähitud kirjaga. Detailplaneeringu avalik arutelu
toimus 5. juulil 2005 kell 17.00 Jõgeva Linnavalitsuse (Suur
tn 5 II korrus) saalis.

*     *     *

Jõgeva Linnavolikogu algatas 30. juuni 2005 otsusega nr
35 “Jõgeva linnas Suur tn 37 ja 39 kruntide ning nendega
Puiestee tn ääres piirneva ala detailplaneeringu koostamise
algatamine” detailplaneeringu, mille koostamise korral-
damise ja finantseerimise õigus anti Jaano Terrasele.

*     *     *

Jõgeva Linnavolikogu kehtestas 30. juuni 2005 otsusega
nr 33 “Jõgeva linnas Kingu tn 4 krundi detailplaneeringu
kehtestamine” detailplaneeringu vastavalt FIE Toomas
Põldmaa tööle nr 0031.

*     *     *

Jõgeva Linnavolikogu kehtestas 30. juuni 2005 otsusega
nr 34 “Jõgeva linnas Aasa tn 21 krundi detailplaneeringu
kehtestamine” detailplaneeringu vastavalt FIE Toomas
Põldmaa tööle nr 0030.

*     *     *

Jõgeva Linnavolikogu kehtestas 30. juuni 2005 otsusega
nr 36 “Jõgeva linnas Suur tn 71 krundi detailplaneeringu
kehtestamine” detailplaneeringu vastavalt FIE Toomas
Põldmaa tööle nr 0018.

Õnnitleme
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“Miks ma pean Taistot
oma sõbraks,” küsib Jõgeva
Haigla ravijuht Kalle Piis-
koppel justkui endalt ja sa-
mas vastab: “Tal on kindel
faktipõhine maailmavaade.
Temaga on mõnus mõtteid
vahetada, vaielda, teades, et
aluseks on ikka argumendid.

Faktipõhilisus loob inime-
sele soodumuse muutuda
karismaatiliseks. Paljudes
tekitab see seisund kade-
dust. Usun, et kollektiivis,
mida ta juhib, nauditakse
seda seisundit. Õpetajaid on
mitut tüüpi. Taisto kuulub
nende hulka, kes vallutab
klassi, auditooriumi mõt-
tega. Teda jäädakse kuula-
ma. Temal on, mida öelda!
Küllap sellepärast, et tal
puuduvad pisiasjad. Temale
on kõik oluline.”

Ants Paju

Jaan Järv on praegu kusa-
gil metsas. Seal, kus metsa-
meeste koor Forestalia oma
laululaagrit peab. Alo Ritsing
kutsus Jaani Forestaliasse
laulma. Enne seda oli Jaan
Soomes käimas. Pärast jaa-
nipäeva ja oma juubelit jaani-
laupäeval jõudis veel Türgis-
ki ära käia. Rahutu hingega
see meie Jaan!

Ants Paju

Jõudumööda ma jõuetu
kannan maailma raskust,
katkun karvasid peast,
tõstan müntisid taskust,
valgeks vilistan musta,
mured maile ja puile,
vaba on, kes ei valeta
endale enam kui muile.
                       Hando Runnel

  Heldur Lääne

Taisto Liivandi

Jaan Järv


